
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1.  Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ. Κ. Σκρέκα, Θ. Θε-

οχάρη, Α. Μιχαηλίδη και Θ. Φορτσάκη, σελ. 11066
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Δηµοτικό Σχολείο Βροντάδου Χίου, σελ. 11027
3. Ανακοινώνεται ότι η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβου-

λευτικής Δεοντολογίας καταθέτει τις εκθέσεις της στις αιτή-
σεις της Εισαγγελικής Αρχής για τη χορήγηση άδειας
άσκησης ποινικής δίωξης κατά Βουλευτών, σελ. 11066

4. Έγκριση τρίµηνης παράτασης λειτουργίας της Εξετα-
στικής Επιτροπής για τη διερεύνηση της νοµιµότητας της δα-
νειοδότησης των πολιτικών κοµµάτων, καθώς και των
ιδιοκτητριών εταιρειών Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης από τα
τραπεζικά ιδρύµατα της χώρας, που έχει συσταθεί κατά το
άρθρο 144 και του Κανονισµού της Βουλής, για την οποία η
Ολοµέλεια της Βουλής έχει ορίσει προθεσµία υποβολής του
πορίσµατος της δύο µήνες από της συγκροτήσεώς της και η
οποία λήγει στις 19 Ιουνίου 2016, σελ. 11066

5. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 11066, 11068, 11069,
11070

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 13 Ιουνίου 2016, σελ. 11065
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

11054 - 11064
3. Κατάθεση αναφορών µε αριθµό από 2204 έως 2333,

σελ. 11027 - 11053
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Παιδείας,  Έρευνας και Θρησκευµά-

των:
i. σχετικά µε την καθυστέρηση εξέτασης και αναγνώρισης

της επαγγελµατικής ισοδυναµίας των τίτλων σπουδών από
το Συµβούλιο Αναγνώρισης Επαγγελµατικών Προσόντων,
σελ. 11067

ii. σχετικά µε τις προθέσεις του Υπουργείου για την επα-
ναφορά του Επιστηµονικού Πάρκου Πατρών υπό την κηδε-
µονία του Ιδρύµατος Τεχνολογίας και  Έρευνας, σελ. 11068

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση Εκθέσεως Διαρκών Επιτροπών:
Η Διαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου, η Διαρκής

Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων και η Διαρκής Επιτροπή
Κοινωνικών Υποθέσεων καταθέτουν την έκθεσή τους στο
σχέδιο νόµου των αντιστοίχων Υπουργείων, σελ. 11066

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 11027 - 11070

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 11066, 11068, 11069, 11070
ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ Ε. , σελ. 11070

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 11069, 11070
ΚΑΤΣΑΝΙΩΤΗΣ Α. , σελ. 11069
ΚΟΚΚΑΛΗΣ Β. , σελ. 11067
ΦΙΛΗΣ Ν. , σελ. 11067, 11068
ΦΩΤΑΚΗΣ Κ. , σελ. 11068, 11069, 11070

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΑ’

Παρασκευή 10 Ιουνίου 2016



Αθήνα, σήµερα στις 10 Ιουνίου 2016, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.32’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΝΙΚΗΤΑ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας θα παρακολουθήσουν από τα
άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκ-
θεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθη-
καν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και

λειτουργίας της Βουλής, είκοσι επτά µαθητές και µαθήτριες και
δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το Δηµοτικό Σχολείο Βρον-
τάδου Χίου. 

Καλωσορίσατε στη Βουλή των Ελλήνων. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κατά σύµπτωση, µε τους µαθητές του δηµοτικού έτυχε να

είναι εδώ και η ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας. 
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-

φορές προς το Σώµα. 
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον Γραµµατέα της Βου-

λής κ. Ιωάννη Σαρακιώτη, Βουλευτή Φθιώτιδας, τα ακόλουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΑ’

Παρασκευή 10 Ιουνίου 2016



11028 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
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11030 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11032 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11034 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11036 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΑ’ - 10 ΙΟΥΝΙΟΥ 2016 11037



11038 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11040 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11042 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11044 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11046 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11048 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11050 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11052 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11054 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
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11056 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11058 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11060 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11062 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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11064 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Έχω την τιµή να ανα-
κοινώσω στο Σώµα το δελτίο των επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-
τέρας 13 Ιουνίου 2016:

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 956/7-6-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς
τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τη
νέα καθυστέρηση στην κατασκευή του νέου αεροδροµίου στο
Καστέλι Κρήτης.

2. Η µε αριθµό 944/3-6-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Αττικής της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ κ.
Παρασκευής Χριστοφιλοπούλου προς τον Υπουργό Υγείας, σχε-
τικά µε τους ασθενείς που χειρουργούνται µε δικά τους έξοδα
στο Πανεπιστηµιακό Γενικό Νοσοκοµείο Θεσσαλονίκης
«ΑΧΕΠΑ».

3. Η µε αριθµό 960/7-6-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου
Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη διατήρηση των θέ-
σεων εργασίας µε όλα τα δικαιώµατα των εργαζοµένων, στις
πτηνοτροφικές εγκαταστάσεις από τον νέο εργοδότη «ΝΙ-
ΤΣΙΑΚΟ».

4. Η µε αριθµό 963/7-6-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λαρίσης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασιλείου Κόκκαλη προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη µη εφαρµογή του προγράµ-
µατος «Κάρτα Αναπηρίας» παρά τη θεσµοθέτησή της από την
πολιτεία.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 957/7-6-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Χίου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Παναγιώτη (Νότη) Μηταράκη
προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, σχε-
τικά µε την προστασία της φέτας στις εµπορικές συµφωνίες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης.

2. Η µε αριθµό 961/7-6-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Σάκη Βαρδαλή προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Εθνικής

Άµυνας, σχετικά µε την Ελληνική Βιοµηχανία Οχηµάτων («ΕΛΒΟ
ΑΒΕ»).

3. Η µε αριθµό 966/7-6-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Πειραιώς των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την κατάσταση στο Γενικό
Κρατικό Νίκαιας.

4. Η µε αριθµό 925/30-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς
τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, σχετικά µε
την επιδείνωση του µεταποιητικού τοµέα στη χώρα µας.

5. Η µε αριθµό 916/27-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Πανα-
γιώταρου προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανα-
συγκρότησης, σχετικά µε τη «στοχοποίηση Ελλήνων πολιτών από
γνωστή παρακρατική ιστοσελίδα αντιεξουσιαστών».

6. Η µε αριθµό 935/31-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Πειραιώς των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τις ελλείψεις και τα προ-
βλήµατα του στόλου του ΕΚΑΒ.

7. Η µε αριθµό 926/30-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Άρτας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Στύλιου προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την κα-
ταβολή της ελάχιστης δυνατής συνδεδεµένης ενίσχυσης, στους
παραγωγούς εσπεριδοειδών.

8. Η µε αριθµό 907/25-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αρκαδίας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ κ.
Οδυσσέα Κωνσταντινόπουλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε την πρόοδο των έργων αξιοποίησης του πρώην αε-
ροδροµίου του Ελληνικού.

9. Η µε αριθµό 938/31-5-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµµα-
νουήλ Συντυχάκη προς τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε την κατάσταση που επικρατεί στα
Σχολεία Δεύτερης Ευκαιρίας.

10. Η µε αριθµό 825/25-4-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Πειραιώς της Ένωσης Κεντρώων κ. Θεοδώρας Μεγαλο-
οικονόµου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την
υπολειτουργία του Αντικαρκινικού Νοσοκοµείου «Μεταξά.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Καλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Προηγουµένως, να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η Διαρκής Επι-
τροπή Παραγωγής και Εµπορίου, η Διαρκής Επιτροπή Οικονοµι-
κών Υποθέσεων και η Διαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων
καταθέτουν την έκθεσή τους στο σχέδιο νόµου: «Θεσµικό πλαί-
σιο για τη σύσταση καθεστώτων Ενισχύσεων Ιδιωτικών Επενδύ-
σεων για την περιφερειακή και οικονοµική ανάπτυξη της χώρας-
Σύσταση Αναπτυξιακού Συµβουλίου και άλλες διατάξεις».

Επίσης, ανακοινώνω προς το Σώµα ότι η Ειδική Μόνιµη Επι-
τροπή Κοινοβουλευτικής Δεοντολογίας καταθέτει τις εκθέσεις
της στις αιτήσεις της εισαγγελικής αρχής για τη χορήγηση
άδειας άσκησης ποινικής δίωξης κατά Βουλευτών.

Τρίτον, θέλω να θέσω υπ’ όψιν σας ότι η Εξεταστική Επιτροπή
για τη Διερεύνηση της Νοµιµότητας της Δανειοδότησης των Πο-
λιτικών Κοµµάτων, καθώς και των Ιδιοκτητριών Εταιρειών Μέσων
Μαζικής Ενηµέρωσης από τα Τραπεζικά Ιδρύµατα της Χώρας,
που έχει συσταθεί κατά το άρθρο 144 και του Κανονισµού της
Βουλής, για την οποία η Ολοµέλεια της Βουλής έχει ορίσει προ-
θεσµία υποβολής του πορίσµατός της δύο µήνες από της συγ-
κροτήσεώς της και η οποία λήγει στις 19 Ιουνίου 2016, ζητεί
τρίµηνη παράταση της λειτουργίας της. 

Συµφωνεί το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Συνεπώς, το Σώµα

συµφώνησε οµοφώνως.
Επίσης, ζητούν άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό

µε επιστολή τους προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Νικόλαο Βού-
τση, οι Βουλευτές κ. Σκρέκας από 13 Ιουνίου έως 17 Ιουνίου, κ.
Θεοχάρης από 11 Ιουνίου έως 15 Ιουνίου, ο κ. Μιχαηλίδης από
11 Ιουνίου έως 14 Ιουνίου και τέλος ο κ. Φορτσάκης από 13 Ιου-
νίου έως 17 Ιουνίου. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τις ζητηθείσες άδειες.
Ευτυχώς, που οι δύο πρώτες επίκαιρες ερωτήσεις θα απαντη-

θούν, γιατί η ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας είναι εδώ.
Για µία ακόµη φορά από τις δεκαέξι επίκαιρες ερωτήσεις θα

συζητηθούν µόνο δύο. 
Για τρεις επίκαιρες ερωτήσεις είναι δικαιολογηµένοι οι Υπουρ-

γοί, δηλαδή ο κ. Μπόλαρης, ο κ. Τσιρώνης και ο κ. Τόσκας, γιατί
λείπουν στο εξωτερικό. Οι συγκεκριµένες τρεις επίκαιρες ερω-
τήσεις που δεν συζητούνται λόγω της απουσίας των Υπουργών
στο εξωτερικό είναι οι εξής:

Η πρώτη µε αριθµό 955/7-6-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου της Βουλευτού Σερρών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Φωτει-
νής Αραµπατζή προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε τις διευκρινήσεις για το καθεστώς της χρή-
σης σκόνης γάλακτος στην παρασκευή του ελληνικού γιαουρ-
τιού.

Η ένατη µε αριθµό 928/30-5-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Λάρισας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βα-
σιλείου Κόκκαλη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας, σχετικά µε την ενίσχυση της αποστολής και της
οικονοµικής θέσης των ρητινοκαλλιεργητών προς όφελος του
δάσους και της εθνικής οικονοµίας.

Η ενδέκατη µε αριθµό 896/23-5-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή Α’ Πειραιά της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Κωνσταντίνου Κατσαφάδου προς τον Υπουργό Εσωτερικών
και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την πορεία του
ελέγχου των δικαιολογητικών των συµµετεχόντων στο διαγωνι-
σµό για την πρόσληψη πυροσβεστών πενταετούς θητείας.

Επίσης, υπάρχει και µία η οποία δεν συζητείται λόγω κωλύµα-
τος του ερωτώντος Βουλευτού. Είναι η πέµπτη µε αριθµό 901/24-
5-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή
Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ.
Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά
µε τα προβλήµατα στην έκδοση βίζας για Ρώσους τουρίστες.

Όλες οι υπόλοιπες ερωτήσεις δεν θα απαντηθούν, µε το γνω-
στό σλόγκαν «ασχολίες Υπουργών», «φόρτος εργασίας Υπουρ-
γών». Η κατάσταση πλέον δεν πάει άλλο. Θα το εισηγηθώ –και
το λέω για να γραφτεί στα Πρακτικά- στον Πρόεδρο της Βουλής
να αναθεωρηθεί ο Κανονισµός ως προς το θέµα αυτό και τρεις
αδικαιολόγητες απουσίες Υπουργών να είναι θέµα πλέον ποινο-
λογίου και µάλιστα αυστηρού. Η κατάσταση δεν πάει άλλο.
Βλέπω, δηλαδή, εδώ συγκεκριµένους Υπουργούς, οι οποίοι
έχουν να µας τιµήσουν εδώ και πάρα πολύ καιρό.

Οι ερωτήσεις που αναβάλλονται, λόγω ευθύνης Υπουργών,
είναι οι εξής:

Η πρώτη µε αριθµό 965/7-6-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Λακωνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθα-
νασίου Δαβάκη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
τροποποίηση του άρθρου 236 του ν.4389/2016 για την αναστολή
των µισθολογικών προαγωγών του στρατιωτικού προσωπικού
των Ενόπλων Δυνάµεων για τη διετία 2017-2018, δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η δεύτερη µε αριθµό 964/7-6-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ κ. Δηµητρίου Κωνσταντόπουλου
προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά
µε τη µείωση του κόστους διέλευσης από τη Γέφυρα «Χαρίλαος
Τρικούπης», δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουρ-
γού.

Η τρίτη µε αριθµό 958/7-6-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου της Βουλευτού Β’ Πειραιά του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. Διαµάντως Μανωλάκου προς τον Υπουργό Υγείας,
σχετικά µε τα οξυµένα λειτουργικά προβλήµατα στο Αντικαρκι-
νικό Νοσοκοµείο «Μεταξά», δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού.

Η δεύτερη µε αριθµό 959/7-6-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Εµµανουήλ Συντυχάκη προς τον Υπουργό
Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε τα
προβλήµατα στους βρεφονηπιακούς και παιδικούς σταθµούς,
δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η τρίτη µε αριθµό 967/7-6-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιά των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ.
Δηµητρίου Καµµένου προς τον Υπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτι-
κής Πολιτικής, σχετικά µε τη απεργία των λιµενεργατών στον Ορ-
γανισµό Λιµένος Πειραιώς (ΟΛΠ), δεν συζητείται λόγω κωλύµα-
τος του κυρίου Υπουργού.

Η τέταρτη µε αριθµό 953/6-6-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Ανεξάρτητου Βουλευτή Β’ Αθηνών κ. Ευσταθίου
(Στάθη) Παναγούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε
το κόστος των «εκπροσώπων των θεσµών» στο δηµόσιο, δεν συ-
ζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η έκτη µε αριθµό 899/23-5-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Μαγνησίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρή-
στου Μπουκώρου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τον απο-
κλεισµό του Νοσοκοµείου Βόλου από το πρόγραµµα ΕΣΠΑ, δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η έβδοµη µε αριθµό 708/28-3-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Φθιώτιδας της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Χρήστου Σταϊκούρα προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την
αντιµετώπιση των προβληµάτων του Γενικού Νοσοκοµείου Λα-
µίας, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού. 

Η όγδοη µε αριθµό 936/31-5-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Λάρισας
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Λαµπρούλη
προς τους Υπουργούς Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρό-
τησης και Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τις απαράδεκτες και επι-
κίνδυνες συνθήκες «φιλοξενίας» προσφύγων στο Κουτσόχερο
Λάρισας, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η δέκατη µε αριθµό 934/31-5-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Ανεξάρτητου Βουλευτή Β’ Αθηνών κ. Θεοχάρη
Θεοχάρη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την ανα-
στολή του διευρυµένου ωραρίου των τελωνείων Ε’ και ΣΤ’ Πει-
ραιά, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η δέκατη τρίτη µε αριθµό 891/23-5-2016 επίκαιρη ερώτηση
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δεύτερου κύκλου του Ανεξάρτητου Βουλευτή Β’ Αθηνών κ. Ευ-
σταθίου (Στάθη) Παναγούλη προς τον Υπουργό Επικρατείας,
σχετικά µε την «προνοµιακή προβολή συγκεκριµένων Βουλευτών
και δηµοσιογράφων από τα ιδιωτικά και κρατικά κανάλια», δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η πρώτη µε αριθµό 5166/28-4-2016 ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ
κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχε-
τικά µε τη λήψη µέτρων για την ανακούφιση των πληγέντων στο
Δήµο Ιεράπετρας από την καταστροφική πυρκαγιά και την κή-
ρυξη της περιοχής ως πυρόπληκτης, δεν συζητείται λόγω κωλύ-
µατος του κυρίου Υπουργού. 

Η δεύτερη µε αριθµό 3062/10-2-2016 ερώτηση του Ανεξάρτη-
του Βουλευτή Λακωνίας κ. Λεωνίδα Γρηγοράκου προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την αποζηµίωση των µεριδι-
ούχων συνεταιριστικών τραπεζών, δεν συζητείται λόγω κωλύµα-
τος του κυρίου Υπουργού.

Η µε αριθµό 3970/15-3-2016 ερώτηση της Βουλευτού Αττικής
της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ κ. Παρα-
σκευής Χριστοφιλοπούλου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε
τα προβλήµατα στη λειτουργία των χειρουργικών αιθουσών του
Γενικού Νοσοκοµείου Ελευσίνας «Θριάσιο», δεν συζητείται λόγω
κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 962/7-6-2016 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Λάρισας των Ανεξαρτήτων
Ελλήνων κ. Βασιλείου Κόκκαλη προς τον Υπουργό Παιδείας,
Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την καθυστέρηση εξέ-
τασης και αναγνώρισης της επαγγελµατικής ισοδυναµίας των τίτ-
λων σπουδών από το Συµβούλιο Αναγνώρισης Επαγγελµατικών
Προσόντων.

Κύριε Κόκκαλη, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η επίκαιρη ερώτηση αφορά στο Συµβούλιο

Αναγνώρισης Επαγγελµατικών Προσόντων. Συγκεκριµένα, µε το
ν. 4264/2014 διευρύνθηκε η αρµοδιότητα στο συγκεκριµένο συµ-
βούλιο, ώστε να συµπεριλαµβάνει την αναγνώριση της επαγγελ-
µατικής ισοδυναµίας ακόµη δύο κατηγοριών τίτλων σπουδών,
πρώτον, τίτλων τυπικής ανώτατης εκπαίδευσης που απονέµουν
τα ΑΕΙ όχι µόνο κοινοτικών, αλλά και τρίτων χωρών που συνερ-
γάζονται στην Ελλάδα και –δεύτερον- µεταπτυχιακών τίτλων
σπουδών. 

Το καλοκαίρι του 2015 συνεστήθη µια οµάδα εργασίας, η
οποία θα εξέταζε τους φακέλους. Η συγκεκριµένη οµάδα συνε-
δρίασε –έχω την εντύπωση- τρεις φορές. Λιµνάζουν χιλιάδες φά-
κελοι από το 2013, µε αποτέλεσµα να ταλαιπωρούνται χιλιάδες
νέοι, να µείνουν άνεργοι λόγω της µη αναγνώρισης, της νοµίµου
αναγνώρισης του τίτλου σπουδών.

Εν όψει όλων αυτών, κύριε Υπουργέ, ερωτάσθε σε ποιες ενέρ-
γειες σκοπεύετε να προβείτε, προκειµένου να µειωθεί κατά το
δυνατόν περισσότερο αυτή η χρονοβόρα διαδικασία αναγνώρι-
σης των πτυχίων.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ (Υπουργός Παιδείας, Έρευνας και Θρη-

σκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, σας ευχαριστώ, γιατί µε την επίκαιρη ερώ-

τησή σας µού δίνετε την ευκαιρία να τοποθετηθώ ενώπιον της
Εθνικής Αντιπροσωπείας για ένα ζήτηµα, το οποίο ταλαιπωρεί
περίπου τρεις χιλιάδες νέους και τις οικογένειές τους και να ζη-
τήσω συγγνώµη εκ µέρους της ελληνικής πολιτείας απ’ αυτούς
τους νέους και από τις οικογένειές τους. Δεν θα ήθελα µόνο να
ζητήσω συγγνώµη, αλλά και να τους διαβεβαιώσω ότι µέχρι το
τέλος του έτους θα έχει εκκαθαριστεί πλήρως αυτή η εκκρεµό-
τητα η οποία –επαναλαµβάνω- δεν τιµά την ελληνική πολιτεία. 

Η αλήθεια είναι ότι και αυτό το πρόβληµα, όπως και τόσα άλλα,
δεν το δηµιουργήσαµε, αλλά το κληρονοµήσαµε. Υπάρχει σειρά
λανθασµένων κινήσεων που οδήγησαν από το 2010 έως το 2014
στο να συσσωρευτεί µεγάλος αριθµός αιτήσεων, χωρίς ποτέ να
εισαχθούν προς συζήτηση στο Συµβούλιο Αναγνώρισης Επαγ-
γελµατικών Προσόντων, το ΣΑΕΠ, σύµφωνα µε τα προβλεπόµενα

στο π.δ. 38. 
Επιπροσθέτως πρέπει να σας πω ότι τις χρονιές 2012, 2013

και 2014 υπήρξαν πολλές άστοχες παρεµβάσεις της διοίκησης. 
Πιο συγκεκριµένα, µε τον ν.4093/2012 καταργήθηκε η διάταξη

µε την οποία προβλεπόταν ότι από την 1η Ιανουαρίου του 2013
αρµόδιες αρχές για να εκδίδουν τις αποφάσεις αναγνώρισης
επαγγελµατικών προσόντων θα ήταν οι οικείες επαγγελµατικές
οργανώσεις, που είναι οργανωµένες ως νοµικά πρόσωπα δηµο-
σίου δικαίου, µία αποκέντρωση η οποία θα βοηθούσε στην πιο
γρήγορη διευθέτηση των προβληµάτων. Αποτέλεσµα αυτής της
διάταξης ήταν να γιγαντωθούν οι αρµοδιότητες του ΣΑΕΠ, να
εξοβελιστούν οι επαγγελµατικές οργανώσεις, τα επιµελητήρια,
και να συγκεντρωθεί ένας τεράστιος όγκος αιτήσεων -νοµίζω ότι
πάρα πολύ γρήγορα έφτασαν τις τρεις χιλιάδες-, των οποίων η
έγκαιρη διαχείριση δεν ήταν πλέον δυνατή.

Επιπροσθέτως, δεν µας έφταναν όλα αυτά, αλλά το 2014 κα-
ταργήθηκε η υπηρεσιακή µονάδα του Υπουργείου, η οποία
έφερε την ευθύνη για τη διοικητική και γραµµατειακή στήριξη
του ΣΑΕΠ. Δυστυχώς, στον νέο οργανισµό του Υπουργείου Παι-
δείας, ο οποίος τέθηκε σε εφαρµογή το 2014, δεν προβλέφθηκε
νέα υπηρεσιακή µονάδα διοικητικής υποστήριξης του ΣΑΕΠ, γε-
γονός που επισώρευσε και νέες εκκρεµότητες στο Υπουργείο.
Αυτά ως προς το τι παραλάβαµε.

Ως προς τις ενέργειές µας τώρα, αµέσως συγκροτήσαµε µία
επιτροπή, προκειµένου να δώσουµε οριστικό τέλος στην οµηρία
χιλιάδων πτυχιούχων. Προωθούµε σχέδιο προεδρικού διατάγµα-
τος. Ουσιαστικά επικαιροποιούµε το ισχύον 38/2010 προεδρικό
διάταγµα, διότι δυστυχώς η ενσωµάτωσή του το 2010 έγινε
χωρίς να ληφθεί µέριµνα ουσιαστικής εναρµόνισης των προβλέ-
ψεων της οδηγίας µε την κείµενη εθνική µας νοµοθεσία για την
ανώτατη εκπαίδευση.

Θέλουµε να καθιερώσουµε το επόµενο διάστηµα ένα πιο ευέ-
λικτο σχήµα εντός των δοµών του Υπουργείου Παιδείας µε τη
συνεπικουρία, όπου αυτή απαιτείται, και των επαγγελµατικών
ενώσεων και επιµελητηρίων. Εκτιµούµε ότι µετά την ολοκλήρωση
της διαδικασίας και την έκδοση, τη βελτίωση του προεδρικού
διατάγµατος, το νέο όργανο θα µπορεί να εξετάσει όλους τους
φακέλους σε διάστηµα λίγων µηνών. Αυτό είναι δέσµευσή µας. 

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι θα δώσουµε διέξοδο, ανταπο-
κρινόµενοι και στις λογικές απαιτήσεις των ενδιαφεροµένων και
στις διεθνείς υποχρεώσεις µας εντός της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Στο µεταξύ πρέπει να σας πω ότι έχει ληφθεί µια σειρά διοικη-
τικών µέτρων, για να αντιµετωπιστούν, κατά το δυνατόν, περισ-
σότερες υποθέσεις που παραµένουν σε εκκρεµότητα, κυρίως
λόγω των άστοχων πολιτικών και νοµοθετικών παρεµβάσεων από
το 2012 µέχρι το 2014. Συστήσαµε ειδική οµάδα εργασίας, στε-
λεχωµένη µε δεκατέσσερις υπαλλήλους, για να προχωρήσουµε
πιο γρήγορα και στον έλεγχο πληρότητας και τη συµπλήρωση
όλων των φακέλων των αιτήσεων και στην ηλεκτρονική κατα-
γραφή των φακέλων και των υποβληθέντων δικαιολογητικών.

Επίσης προχωρούµε ήδη µε το άρθρο 54 του ν.4386/2016, που
ψηφίστηκε φέτος τον Μάιο, σε κάποιες τροποποιήσεις του π. δ.
38, κυρίως σε ό,τι αφορά -το επισηµαίνετε ορθώς στην ερώτησή
σας- τον ορισµό των εισηγητών -όχι ένας, αλλά πολλοί εισηγη-
τές- αλλά και στην ίδια τη λειτουργία του συµβουλίου, ώστε να
διευκολυνθεί το έργο και να επισπευστεί ο χρόνος εξέτασης των
αιτήσεων που εκκρεµούν προς συζήτηση. 

Είµαστε στη φάση των διαβουλεύσεων για τις τελικές τροπο-
ποιήσεις του προεδρικού διατάγµατος και θα προχωρήσουµε σε
µια καθολική λύση, για να αντιµετωπιστεί το πρόβληµα, το οποίο
-επαναλαµβάνω- ταλαιπωρεί χιλιάδες παιδιά και οικογένειες. Θα
έλεγε κανείς ότι είναι µια από τις ντροπές -µικρή, αλλά ντροπή-
του ελληνικού δηµοσίου. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Κόκκαλη, έχετε

τον λόγο. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Εν συντοµία, κύριε Υπουργέ, πολλά

είναι τα προβλήµατα της παιδείας. Αυτή η Κυβέρνηση κληρονό-
µησε πολλά και σηµαντικά προβλήµατα και καλείται να τα δια-
χειριστεί. Ένα από αυτά, µια έκφανση, είναι και το ΣΑΕΠ.
Χιλιάδες νέοι ταλαιπωρούνται -είπατε τρεις χιλιάδες- και αυτοί
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και οι οικογένειές τους για κάτι λογικό και νόµιµο. Αυτό έπρεπε
να έχει γίνει χθες. 

Χαίροµαι για την απάντησή σας. Χρειάζεται ο ορισµός και
άλλων εισηγητών, ώστε να εξεταστούν οι φάκελοι όσο το δυνα-
τόν πιο γρήγορα. Ελπίζουµε ότι τουλάχιστον µέσα στους επόµε-
νους µήνες θα έχει ολοκληρωθεί η διαδικασία αναγνώρισης για
όλους αυτούς του νέους που ταλαιπωρούνται πραγµατικά. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, νο-

µίζω ότι τα καλύψατε. Θέλετε τη δευτερολογία σας;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ (Υπουργός Παιδείας, Έρευνας και Θρη-

σκευµάτων): Απλώς θέλω να πω, επί τη ευκαιρία των όσων είπε
τώρα ο κύριος συνάδελφος, ότι πράγµατι έχουµε κληρονοµήσει
πολλά προβλήµατα στον χώρο της εκπαίδευσης. Όµως, έχουµε
αποφασίσει και προχωρούµε σε γρήγορες τοµές, προκειµένου
να αναβαθµιστεί η εκπαίδευση, να υπάρξει µια δηµοκρατική εκ-
παιδευτική µεταρρύθµιση για ένα δηµόσιο σχολειό ποιότητας και
ισότητας σε όλους τους τοµείς και της τυπικής και της άτυπης
εκπαίδευσης. Από τον Σεπτέµβριο θα υπάρξουν συγκεκριµένες
πρωτοβουλίες ανόρθωσης και αναβάθµισης του εκπαιδευτικού
συστήµατος.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κι εγώ. 
Προχωρούµε στη δωδέκατη µε αριθµό 897/23-5-2016 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Ανδρέα Κατσανιώτη προς τον Υπουργό Παιδείας,
Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις προθέσεις του
Υπουργείου για την επαναφορά του Επιστηµονικού Πάρκου Πα-
τρών υπό την κηδεµονία του Ιδρύµατος Τεχνολογίας και Έρευ-
νας.

Κύριε Κατσανιώτη, έχετε τον λόγο. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΑΤΣΑΝΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, υπάρχει το Τεχνολογικό Πάρκο της Πάτρας.

Το ξέρετε. Είναι µια προσπάθεια που ξεκίνησε από το ΙΤΕ πριν
από αρκετά χρόνια, αυτονοµήθηκε και έχει µια ανεξάρτητη δυ-
ναµική δική του πορεία. 

Ταυτόχρονα στην Πάτρα, πέρα από το Επιστηµονικό Πάρκο,
λειτουργεί ένα ιστορικό πανεπιστήµιο, ένα πολύ µεγάλο ΤΕΙ και
το Ανοικτό Πανεπιστήµιο. Άρα η Πάτρα εκ των πραγµάτων -και
είναι καλό που είναι εδώ και ο κύριος Υπουργός- µπορεί να απο-
τελέσει πόλο γνώσης για τη χώρα. 

Ταυτόχρονα, η προηγούµενη κυβέρνηση, -που, κύριε Φίλη, δεν
κληρονόµησε µόνο κακά, αλλά και κάποια καλά- είχε δηµιουργή-
σει το Ερευνητικό Κέντρο Δυτικής Ελλάδας µε έδρα την Πάτρα. 

Η σηµερινή Κυβέρνηση, η Κυβέρνηση που στην ουσία θεωρεί
ότι πολλά πράγµατα είναι στα όρια της συνταγµατικής ανοχής -
όπως και ο κύριος Υπουργός που µόλις αποχώρησε- τι κάνει;
Δίνει τη δυνατότητα στο ΙΤΕ στην Κρήτη στην ουσία να πάρει τις
µετοχές του Επιστηµονικού Πάρκου της Πάτρας. Ταυτόχρονα το
Ερευνητικό Κέντρο Δυτικής Ελλάδας πηγαίνει για αργότερα. 

Άρα, στην ουσία, κύριε Υπουργέ, τα ερωτήµατα είναι δυο:
Πρώτον, επειδή το ΙΤΕ το ξέρετε καλά, υπάρχει η σκέψη να µε-
ταφερθούν οι µετοχές του Επιστηµονικού Πάρκου της Πάτρας
στο ΙΤΕ; Δεύτερον, το Ερευνητικό Κέντρο Δυτικής Ελλάδας πότε
ξεκινάει; Θα ξεκινήσει; Υπάρχει η δυνατότητα να ξεκινήσει το
Ερευνητικό Κέντρο Δυτικής Ελλάδας χωρίς το Επιστηµονικό
Πάρκο της Πάτρας; 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ. Έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΦΩΤΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-

δείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Κατσα-
νιώτη, για την επίκαιρη ερώτηση, που µου δίνει την ευκαιρία να
επιβεβαιώσω για µια ακόµα φορά το ενδιαφέρον µας για την ανά-
πτυξη της «οικονοµίας της γνώσης» στην περιοχή της δυτικής
Ελλάδας, µε κέντρο την Πάτρα.

Κύριος στόχος της ερευνητικής πολιτικής που διαµορφώ-
νουµε, είναι η γνώση και η καινοτοµία, που παράγονται από αυτή,
να συντελέσουν στην ανάπτυξη της «οικονοµίας της γνώσης» και
µέσω αυτής να συνεισφέρουν στην παραγωγική ανασυγκρότηση
της χώρας. Τα επιστηµονικά τεχνολογικά πάρκα, ως δοµές που

βρίσκονται δίπλα και µέσα στο ακαδηµαϊκό και ερευνητικό οικο-
σύστηµα, αποτελούν βασικά εργαλεία για την επιτυχία του στό-
χου αυτού. 

Ειδικότερα, στρατηγικός στόχος του Επιστηµονικού Τεχνολο-
γικού Πάρκου της Πάτρας συµβάλλει στη δηµιουργία µιας σύγ-
χρονης επιχειρηµατικής δραστηριότητας στην Περιφέρεια
Δυτικής Ελλάδας, που θα αποτελέσει στήριγµα για την ανάπτυξη
και της υπάρχουσας αλλά και της αναδυόµενης «οικονοµίας της
γνώσης». 

Στην επίκαιρη ερώτησή σας απαντήσεις έχουν δοθεί από το
Βήµα της Βουλής κατά την πρόσφατη συζήτηση του ν.4386 για
την έρευνα, κατά την ακρόαση του διοικητικού συµβουλίου του
ΙΤΕ στην Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Έρευνας και Τεχνολογίας, στην
οποία ήσασταν παρών και το διοικητικό συµβούλιο έδωσε απαν-
τήσεις, καθώς και από τη διοίκηση του ΙΤΕ και του Επιστηµονικού
Πάρκου Πατρών στον τοπικό Τύπο. 

Για την ιστορία θα ήθελα να αναφέρω ότι τα τρία πρώτα επι-
στηµονικά και τεχνολογικά πάρκα στην Ελλάδα ιδρύθηκαν από
το ΙΤΕ στην Πάτρα, το Ηράκλειο και τη Θεσσαλονίκη. 

Ειδικότερα, το πάρκο στην Πάτρα ιδρύθηκε το 1989 µε πρω-
τοβουλία του ινστιτούτου του ΙΤΕ εκεί, του ΕΙΧΗΜΥΘ, που αργό-
τερα µετονοµάστηκε σε ΙΕΧΜΗ. Το σύνολο των µετοχών του από
την ίδρυσή του ανήκε στο ΙΤΕ και υπό το καθεστώς αυτό λειτούρ-
γησε και αναπτύχθηκε επί σειρά ετών οπότε έγινε εφικτή και η
ανέγερση του σηµερινού κτηρίου που στεγάζεται. 

Το 2001 η µετοχή -διότι ουσιαστικά µία είναι, µη λέµε για µε-
τοχές- του Επιστηµονικού Πάρκου Πατρών µεταφέρθηκε από το
ΙΤΕ στο Υπουργείο Οικονοµικών µε στόχο την προσέλκυση ιδιω-
τών επενδυτών. Ο στόχος αυτός, δυστυχώς, ποτέ δεν επετεύχθη. 

Από τον Μάιο του 2014, µε βάση τον ν. 4261, την εποπτεία
ασκεί και πάλι η Γενική Γραµµατεία Έρευνας και Τεχνολογίας. 

Από το 2004 µέχρι τον Δεκέµβρη του 2015 το ΙΤΕ έπαψε να
συµµετέχει στη διοίκηση του Επιστηµονικού Πάρκου στην
Πάτρα. Μετά τον Δεκέµβριο του 2015 µετέχει πλέον ξανά µε δυο
στελέχη του ΙΕΧΜΗ, ούτως ώστε να δοθεί η ευκαιρία για µια ου-
σιαστικότερη συνεργασία των δυο οργανισµών. 

Η εκτίµηση είναι ότι το νέο αυτό διοικητικό σχήµα θα έχει ανα-
βαθµισµένες δυνατότητες συνεισφοράς στην καινοτοµία στην
περιοχή, αξιοποιώντας την πολυετή εµπειρία και επιτυχία του ΙΤΕ
στη δηµιουργία τεχνοβλαστών και εταιρειών γενικότερα σε θέ-
µατα τεχνολογίας και καινοτοµίας. Αυτό, βέβαια, πάντα µε πόλο
το ΙΕΧΜΗ, το οποίο είναι ινστιτούτο που λειτουργεί και δραστη-
ριοποιείται στην Πάτρα. 

Το άρθρο 25 στον πρόσφατο νόµο που ψηφίστηκε για την
έρευνα, το οποίο έχει να κάνει µε την ερώτησή σας, δίνει απλά
τη δυνατότητα στην πολιτεία να µεταφέρει στο µέλλον, ουσια-
στικά να επιστρέψει µε βάση τα ανωτέρω, τις µετοχές του Επι-
στηµονικού Πάρκου Πατρών στο ΙΤΕ. Αυτό θα συµβεί αν κάτι
τέτοιο θα είναι πραγµατικά επωφελές για τα δυο ιδρύµατα και
τελικά για την περιοχή της δυτικής Ελλάδας, την οποία και το
Επιστηµονικό Πάρκο Πατρών και το ΙΕΧΜΗ υπηρετούν. 

Κατά συνέπεια πρόκειται για µια ενδεχόµενη δυνητική συνέρ-
γεια του Επιστηµονικού Πάρκου Πατρών µε το ΙΤΕ στην Πάτρα
και σε κάθε περίπτωση δεν υπάρχει καµµία ειληµµένη απόφαση.
Αν κάτι τέτοιο κάποτε προκύψει, θα είναι αποτέλεσµα µιας ώρι-
µης και αµφίδροµης ζύµωσης µεταξύ των δύο ιδρυµάτων.

Τώρα, µοναδικός γνώµονας για µια τέτοια απόφαση -και τελει-
ώνω µε αυτό- θα είναι η προστιθέµενη επιστηµονική και οικονο-
µική αξία που θα προκύψει για την αποτελεσµατικότερη
προώθηση της «οικονοµίας της γνώσης» στην περιοχή της δυτι-
κής Ελλάδας.

Όσον αφορά, το ερώτηµά σας για το Ερευνητικό Κέντρο Δυ-
τικής Ελλάδας, αυτό, όπως είχε γίνει από τον ν.4310 µαζί µε δύο
ακόµη ερευνητικά κέντρα, ήταν απλώς ένα κέλυφος χωρίς ου-
σιαστικό περιεχόµενο. 

Αυτό το οποίο προσδοκούµε - και το έχουµε αναφέρει αυτό
στους φορείς της περιοχής- είναι µε βάση τη νέα διαδικασία που
προβλέπει ο πρόσφατος νόµος για την έρευνα, µε βάση τη δρα-
στηριοποίηση των τοπικών ΠΣΕΚ, των Περιφερειακών Συµβουλίων
Έρευνας και Καινοτοµίας, που θα έρθουν µε συγκροτηµένες προ-
τάσεις, όπου εκεί θα υπάρχει και µια µελέτη σκοπιµότητας και βιω-
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σιµότητας των δοµών που θα φτιαχτούν, να γίνουν αυτές οι προ-
τάσεις και να δούµε αν εξυπηρετεί περισσότερο την ανάπτυξη της
καινοτόµου οικονοµίας στην περιοχή της δυτικής Ελλάδας η δη-
µιουργία…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, κλεί-
στε όµως. Σας έχω αφήσει και µιλάτε επτά λεπτά περίπου.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΦΩΤΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-
δείας Έρευνας και Θρησκευµάτων): Ναι, κύριε Πρόεδρε.

…η δηµιουργία ενός οικοσυστήµατος, µιας κοινοπραξίας των
εµπλεκόµενων φορέων ή ακόµη αν γίνει µια πρόταση για τη δη-
µιουργία ενός Ερευνητικού Κέντρου Δυτικής Ελλάδας. Όµως,
όλα αυτά πρέπει να αποδειχθούν και να τεκµηριωθούν. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Κατσα-

νιώτη, έχετε τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΑΤΣΑΝΙΩΤΗΣ: Απλά τέθηκαν πολλά θέµατα,

κύριε Υπουργέ.
Θα ξεκινήσω, λέγοντας και κάνοντας σαφές ότι δεν είναι επω-

φελές για τη δυτική Ελλάδα να περάσει το Επιστηµονικό Πάρκο
της Πάτρας υπό την κηδεµονία του ΙΤΕ. Αυτό να το ξεκαθαρί-
σουµε. Σίγουρα δεν είναι επωφελές. 

Το άλλο που πρέπει να δούµε, κύριε Υπουργέ, είναι ότι υπάρ-
χουν και άλλα πάρκα, των Ιωαννίνων, της Θεσσαλονίκης. Στον
νόµο δύναται να περάσουν οι µετοχές στο ΙΤΕ; Γιατί η Πάτρα;
Μήπως επειδή η Πάτρα αποτελεί ένα νέο δυναµικό κοµµάτι που
θέλει και πρέπει, κατά την άποψή µου, να έχει αυτόνοµο ρόλο
και να µπορέσει µαζί µε τις επιχειρήσεις της περιοχής που είναι
πολλές, µαζί µε το επιστηµονικό δυναµικό της περιοχής που είναι
µεγάλο, να προχωρήσει αυτόνοµα; Γιατί το ΙΤΕ να δύναται να
πάρει όποτε θέλει κοµµάτι;

Κι επειδή είπατε για την επιτροπή, να σας πω ακριβώς τι είπαν
από το ΙΤΕ στην επιτροπή; Mot a mot. «Δεν έχουµε καµµιά
άποψη. Δεν έχουµε αποφασίσει. Δεν ήταν δική µας πρωτοβουλία.
Θα δούµε πώς λειτουργεί το επιστηµονικό πάρκο. Θα µπει άν-
θρωπός µας στο ΔΣ και αν τελικά είναι επωφελές, θα προχωρή-
σουµε.». Mot a mot. 

Άρα δεν είναι ότι δεν ξέρει το ΙΤΕ τι θα κάνει. Το ΙΤΕ έρχεται
µε σχέδιο, βάζει άτοµο στο ΔΣ, παρακολουθεί το τι συµβαίνει κι
αν θεωρήσει ότι το συµφέρει, θα πάρει το πάρκο της Πάτρας.
Αυτό είναι, Υπουργέ µου.

Από την άλλη πλευρά, µιλήσατε για το Κέντρο Έρευνας Δυτι-
κής Ελλάδας. Μιλάµε για έναν σχεδιασµό που φυσικά είχαν συµ-
µετάσχει οι φορείς για να γίνει -και το ξέρετε- είχε συζητηθεί µε
την τοπική κοινωνία, ξεκινούσε κι έπιανε το τόξο στην ουσία από
το ΤΕΙ της Άρτας και κατέληγε στο ΤΕΙ της Καλαµάτας µε τρεις
σηµαντικούς πυλώνες, αγροδιατροφή, επιστήµη τεχνολογία τρο-
φίµων, τοµέας φαρµάκων και χηµικής ανάλυσης και βιοµηχανι-
κών εφαρµογών, που είναι όλο το κοµµάτι που αφορά και την
τοπική οικονοµία και το επιστηµονικό δυναµικό της περιοχής. 

Αυτό που δεν καταλαβαίνω -σας λέω και πάλι- είναι, γιατί στην
Πάτρα, γιατί είναι η Πάτρα στο στόχαστρο. Αν θέλετε η Πάτρα,
όπως λέτε, να προχωρήσει, δώστε της τα εργαλεία, δώστε της
αυτονοµία και θα κάνει αυτό που ξέρει καλά και το Πανεπιστήµιο
της Πάτρας και το ΤΕΙ της Πάτρας και τα υπόλοιπα ΤΕΙ της Δυ-
τικής Ελλάδας και το Ανοικτό Πανεπιστήµιο, που έχει έδρα την
Πάτρα. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΦΩΤΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-

δείας Έρευνας και Θρησκευµάτων): Δεν θα συµµεριστώ την
καχυποψία που τρέφετε για το ΙΤΕ, που είναι ένα διαπεριφερει-
ακό ερευνητικό κέντρο. Και το ΙΕΧΜΗ, που δραστηριοποιείται
στην Πάτρα, έχει ήδη δηµιουργήσει εκεί σηµαντικές καινοτόµες
επιχειρήσεις µε επιτυχία…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΑΤΣΑΝΙΩΤΗΣ: Τότε, Υπουργέ, να µπει στο Κέντρο
Έρευνας Δυτικής Ελλάδας…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΦΩΤΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-
δείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Εγώ, σ’ αυτό που λέτε,
δεν έχω αυτή τη στιγµή καµµία άποψη. Σας είπα ότι περιµένω
την εισήγηση κατ’ αρχάς από το τοπικό ΠΣΕΚ, το Περιφερειακό

Συµβούλιο Έρευνας και Καινοτοµίας, που πρέπει να κάνει µια
σοβαρή µελέτη σκοπιµότητας και βιωσιµότητας, διότι δεν δηµι-
ουργούνται ερευνητικά κέντρα απλώς µε την πρόσθεση οργανι-
σµών από εδώ και από εκεί. Πρέπει να φαίνεται ξεκάθαρα -δεν
ξέρω πώς το τεκµηριώνετε εσείς- η προκύπτουσα προστιθέµενη
επιστηµονική και οικονοµική αξία.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΑΤΣΑΝΙΩΤΗΣ: Έγινε νόµος τους κράτους, κύριε
Υπουργέ. Έγινε διαβούλευση.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΦΩΤΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-
δείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Εκείνο το οποίο αφήνει
αυτός ο νόµος του κράτους είναι, όπως σας είπα, τη δυνατότητα.
Και αυτή…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΑΤΣΑΝΙΩΤΗΣ: Ο προηγούµενος νόµος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΦΩΤΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-

δείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Εγώ δεν έχω δει καµµία
τέτοια µελέτη, αν εννοείτε…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΑΤΣΑΝΙΩΤΗΣ: Έγινε νόµος του κράτους.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΦΩΤΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-

δείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Έγινε νόµος του κράτους
και θα διορθωθεί µε ένα προεδρικό διάταγµα. Ας έρθει τώρα µε
µια µελέτη βιωσιµότητας, ειδάλλως θα έχουµε ένα κούφιο κέλυ-
φος, που δεν θα λέει απολύτως τίποτα.

Το ίδιο έχει γίνει µε δύο ακόµη κέντρα σε περιοχές που επίσης
έχουν το δικό τους δυναµικό και υπήρξε η ίδια αντιµετώπιση. Εί-
παµε ότι µέχρι το τέλος του χρόνου θα πρέπει να υπάρξουν σχε-
τικές µελέτες, σοβαρές µελέτες για την προκύπτουσα προστιθέ-
µενη αξία και βιωσιµότητα.

Τώρα κάτι θα ήθελα να διορθώσω. Στα Ιωάννινα δεν υπάρχει
τεχνολογικό πάρκο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΑΤΣΑΝΙΩΤΗΣ: Στα Γιάννενα δεν υπάρχει τεχνο-
λογικό πάρκο;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΦΩΤΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-
δείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Όχι, υπάρχει εκεί απλώς
ένα ινστιτούτο του ΙΤΕ. Δεν είναι τεχνολογικό πάρκο. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΑΤΣΑΝΙΩΤΗΣ: Στη Θεσσαλονίκη;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΦΩΤΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-

δείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Και στη Θεσσαλονίκη το
τεχνολογικό πάρκο ανήκει στο ΙΚΕΤΑ, το οποίο είναι ερευνητικό
κέντρο που δραστηριοποιείται εκεί.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΑΤΣΑΝΙΩΤΗΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΦΩΤΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-

δείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Δεν σας είπα ότι δεν γί-
νεται.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Κατσανιώτη,
σας παρακαλώ. Δεν γράφεται τίποτα στα Πρακτικά. 

Περιµένω να δω πότε θα απαντήσει ο κύριος Υπουργός.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΦΩΤΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-

δείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Έχετε µια καχυποψία για
έναν οργανισµό που έχει συνεισφέρει ιδιαίτερα στην ανάπτυξη
της «οικονοµίας της γνώσης» στη χώρα, έχει έναν διαπεριφερει-
ακό χαρακτήρα. Και αυτό που σας λέω δεν είναι κάτι το οποίο
θα γίνει οπωσδήποτε ή δεν θα γίνει. Δεν το ξέρω. 

Εκείνο που λέω είναι ότι περιµένουµε να υπάρξει µια τεκµη-
ριωµένη θέση από το Περιφερειακό Συµβούλιο Έρευνας και Και-
νοτοµίας της περιοχής και βέβαια και από τους δύο φορείς,
πάντα µε γνώµονα το βέλτιστο συµφέρον για την καινοτόµο επι-
χειρηµατικότητα στην περιοχή.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, να δι-

ευκολύνω σε κάτι.
Εάν τελικά η εισήγηση, η οποία περιµένετε, η µελέτη, συνηγο-

ρεί υπέρ του αιτήµατος του κ. Κατσανιώτη, η πολιτική βούληση
η δική σας, της ηγεσίας του Υπουργείου, είναι να επανέλθει υπό
την κηδεµονία του Ιδρύµατος Τεχνολογίας και Έρευνας; Εφόσον
είναι θετική, δηλαδή, η εισήγηση που περιµένετε προς αυτό.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΦΩΤΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-
δείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, εµείς
αυτό το οποίο θα κάνουµε είναι να εξετάσουµε την εισήγηση που
θα έρθει. Εάν η εισήγηση είναι θετική, να υπάρξει πάλι συνένωση
των δυνάµεων µε το ΙΤΕ -που δεν βλέπω κάτι, ίδια χώρα είµαστε-
θα γίνει αυτό. Εάν δεν είναι θετική -και πραγµατικά η επιχειρη-
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µατολογία όλη δείχνει ότι θα πρέπει…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Λέω εάν είναι θετική.

Το ανάποδο εντάξει, το απαντήσατε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΦΩΤΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-

δείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Αυτό σας λέω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Εποµένως θα το δε-

χτείτε δηλαδή.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΦΩΤΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Παι-

δείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Θα το δεχτούµε. Είναι µια
δυνατότητα που υπάρχει, χωρίς να υπάρχει καµµία ειληµµένη
απόφαση αυτή τη στιγµή. Είναι δυνητική η έκφραση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Να καταγραφεί.
Κύριοι συνάδελφοι, πριν κηρύξω περαιωµένη τη συνεδρίαση

και για να µην έχει παράπονο και µε εµένα ο αγαπητός συνάδελ-
φος κ. Παναγούλης, ο οποίος για δευτέρα συνεχή φορά -δεν
ξέρω πόσες είναι συνολικές- είχε επίκαιρη ερώτηση και ο αρµό-
διος Υπουργός, ο κ. Τσακαλώτος, δεν ήρθε, θα του δώσω τον
λόγο για δύο λεπτά για να εκφράσει τη διαµαρτυρία του και να
γραφτεί στα Πρακτικά.

Ορίστε, κύριε Παναγούλη, έχετε τον λόγο.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχω δύο επίκαι-

ρες ερωτήσεις σήµερα. Μέσα σε είκοσι µία ηµέρες ο κρατικός
καναλάρχης, ο Υπουργός Επικρατείας κ. Παππάς, δεν έχει έρθει.
Και δεν βρίσκεται στο εξωτερικό, που θα ήταν δικαιολογηµένο.
Είναι µεταξύ Μαξίµου και του γραφείου του εδώ στις αρχές της
οδού Συγγρού. 

Ο κ. Παππάς παραβιάζει, κύριε Πρόεδρε -και το ξέρετε, γιατί
έχετε µεγάλη ευαισθησία- και τον Κανονισµό και το Σύνταγµα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Το δήλωσα στην

αρχή. Το ακούσατε.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΠΑΝΑΓΟΥΛΗΣ: …και περιφρονεί αυτήν εδώ την

Αίθουσα, το ελληνικό Κοινοβούλιο, που εκατοµµύρια Έλληνες
έχουν αγωνιστεί για να λειτουργεί.

Σε ό,τι αφορά τη δεύτερη ερώτηση του κ. Τσακαλώτου, έχει
τέσσερις Υπουργούς το Υπουργείο Οικονοµικών. Θα µπορούσε
να έρθει ένας Υπουργός εδώ. 

Περιφρονούν το ελληνικό Κοινοβούλιο. Είναι απαράδεκτο! Και
χαίρονται οι εχθροί της δηµοκρατίας και του κοινοβουλευτισµού
γι’ αυτό το χάλι εδώ. Είκοσι ερωτήσεις έχουµε σήµερα, κύριε
Πρόεδρε. Εκτός από τρεις Υπουργούς, που λείπουν στο εξωτε-
ρικό και είναι δικαιολογηµένοι, οι άλλοι πού είναι;

Εάν ο κ. Παππάς -το είπα και την άλλη φορά, θα συµπληρώσω
µια λέξη ακόµα- δεν µπορεί να ασκήσει τα καθήκοντά του, ας γυ-
ρίσει στην πλατεία Κουµουνδούρου να παριστάνει τον σουρου-
κλεµέ! 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ολοκληρώθηκε η συ-

ζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 14.00’ λύεται η συνεδρίαση για την προσεχή
Δευτέρα 13 Ιουνίου 2016 και ώρα 17.00’ µε αντικείµενο εργασιών
του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων
ερωτήσεων και β) συζήτηση της υπ’ αριθµόν 26/20/18-4-2016 επί-
καιρης επερώτησης, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει
διανεµηθεί.
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